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LÄSNÄ Varhaiskasvatuksen, perusopetuksen koulujen ja lukion opetushenkilöstön edustajat (11) 
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 Tero Kyrö, Sammalselän koulu 

 Tuula Pesonen, Sammalselän koulunjohtaja 

 Ulla Vehviläinen, Yhtenäiskoulu 

 Paula Sahlberg, Yhtenäiskoulun apulaisrehtori 
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Timo Lahtinen, KH:n edustaja, työryhmän jäsen 

Pauliina Kovanen, KH:n pj, työryhmän jäsen 

Anne Lahtivirta, koulutusjohtaja 

 

 

1. KUULEMISTILAISUUDEN AVAUS 

 

Todettiin läsnäolijat ja suoritettiin esittäytyminen. Kuulemistilaisuuden puheenjohtajaksi valittiin 

Pauliina Kovanen ja muistion kirjaajaksi Anne Lahtivirta. 

 

2. OPETUSHENKILÖSTÖN OSALLISTAMINEN JA KUULEMINEN 

 

Koulutuspalveluiden palveluverkkoselvityksen työryhmä on päättänyt osana selvitystyön laatimista 

osallistaa ja kuulla koulutuspalveluiden henkilöstöä. Palveluverkkoselvitystä koskevia asioita on 

käsitelty kaikilla kouluilla henkilöstön kesken. Keskustelun avauksena on ollut mahdollista käyttää 

palveluverkkoselvityksestä laadittua pohjamateriaalia. Koulutusjohtaja oli mukana lukion ja 

Yhtenäiskoulun henkilöstökokousten keskustelun alustajana. Henkilöstön osallistaminen on 

toteutettu ajalla 21.3.-6.4.2022.  

 

Kouluilla kootut lausunnot ovat kokonaisuudessaan olleet palveluverkkoselvityksen työryhmällä 

tutustuttavana ajalla 7.-10.4.2022. Lausunnoissa on tuotu esille henkilöstön ehdotuksia 

koulutuspalveluiden kehittämisestä, uudelleenjärjestämisen vaihtoehdoista ja kannanottoja 

tulevaisuuden haasteiden kohtaamisesta. Kuulemistilaisuuteen 11.4.2022 kutsuttiin koulujen 

rehtorit, varhaiskasvatusjohtaja ja koulujen henkilöstön edustajat.  

 

3. ASIAN KÄSITTELY 

 

Kuulemistilaisuudessa päätettiin, että asioiden käsittely aloitetaan siten, että kukin koulu esittelee 

oman yksikkönsä lausunnon ja henkilöstön näkemyksiä asiasta. Kuulemistilaisuudessa käsitellyt 



asiat on koottu muistioon varhaiskasvatuksen osalta kokonaisuutena ja koulujen osalta 

yksikkökohtaisesti. 

 

4. PALVELUVERKKOMUUTOKSEN VAIHTOEHTOJA 

 

VARHAISKASVATUS 

- lapsimäärää ja asuinaluetta koskevat ennusteet muuttuvat jatkuvasti 

o lähiaikoina Iisvedelle uusia muuttaneita 4 lasta 

o Sammalselän koulun alueelle näyttäisi myös kohdentuvan muuttoliikettä 

- varhaiskasvatus ja koulu samassa rakennuksessa 

o odotetaan päätöstä kaksivuotisen esiopetuskokeilun jatkumisesta; vaikutus 

tilatarpeeseen 

o varhaiskasvatus palvelua, jossa tarvitaan ympärivuorokautista hoitoa; jos esim. 

esiopetus on eri rakennuksessa kuin täydentävä hoito, voisi aiheuttaa esiopetusryhmän 

siirtymistä aamulla tai illalla toiseen rakennukseen 

o Iisvedellä hyvät kokemukset koulun ja päivähoidon yhteistyöstä 

o Metsolan esiopetuksen siirto Yhtenäiskoululle on päätetty, mutta rakenteellisesti 

asiassa on haasteita; turvalliset ja toimivat tilat tulisi taata 

- rakennusten elinkaari 

o Kopolan rakennuksen kunto ja elinkaari mietityttää 

o Valkeisenmäen päiväkodin kunto ja elinkaari mietityttää 

  

LEMPYY 

aktiivinen kyläyhteisö, joka on houkutellut alueelle uusia muuttajia 

- koulurakennus 

o kunto ja elinkaari mietityttää 

o isompien oppilaiden luokkahuone on liian pieni nykyiselle ryhmälle (23 oppilasta lv 

2022-23) 

- esitettiin 5.-6.luokan siirtämistä keskustan alueen kouluihin v.2023 

o isompien oppilaiden keskittäminen olisi järkevää 

o voitaisi vähentää Lempyyn tuntiopettajaresurssi ja osa kielten opetuksen resurssista 

o 0.-4.lk jäisi ainakin vuoteen 2025-26 asti 

- esitettiin Lempyyn koulun lakkauttamista v.2025 

o mietintää resurssien hajauttamisesta monelle koululle 

o lakkauttaminen olisi vuorokurssien vuoksi helpompi järjestää v.2023 tai 2025 

 

IISVESI 

- hyvät, remontoidut tilat haluttiin pitää jatkossakin koulukäytössä 

o saneeraus- tai remonttitarpeita ole, ylläpitohuollot riittävät 

- oppilasennusteiden mukaan notkahdusta ei ole näkyvissä lähivuosina 

- päiväkodin läheisyys on hyvä ja toimiva; elinkaaren mukainen jatkumo 0-12 vuotiaaksi  

- pysyvä, hyvä henkilöstö 

o yhteensitoutunut ja toimiva työyhteisö 

o mikäli koulun toimintaa supistetaan, on huomioitava eläköityvien toive jatkaa työuran 

loppuun asti samassa yksikössä 

- esitettiin 5.-6.luokan keskittämistä samaan yksikköön 

o mahdollista vuorokurssien vuoksi parittomina vuosina 



o toiminnallisesti jopa ideaali ratkaisu, Yhtenäiskoululla voisi hyödyntää aineenopettajien 

osaamista myös näiden vuosiluokkien osalta 

 

 

SAMMALSELKÄ 

- luokkahuoneet ja luokkakoot ovat sopivat tällä hetkellä 

- rakennus tarvitsisi pientä pintaremonttia 

- esitettiin pienryhmien uudelleen järjestelyä siten, että yksi ryhmä Sammalselällä ja yksi 

Iisvedellä 

o oman alueen oppilaat saisivat jatkaa omassa lähikoulussa 

▪ tutut kaverit päivähoidosta, tutut kaverit koulun jälkeen 

- esitettiin 5.-6.luokan keskittämistä Yhtenäiskoululle v.2023 

o kaikkien koulujen 5.-6.lk samassa rakennuksessa; 3-sarjaisena 

▪ oppilasmäärät silti alle 20 oppilasta 

o säästöjä opettajien lukumäärässä; ei kuitenkaan edellyttäisi irtisanomisia, vaan 

määräaikaisten väheneminen 

o vapautuviin tiloihin voisi siirtää 5v ja 6v eskarit Kopolasta 

▪ em. pienryhmien muutoksen jälkeen saisivat 2 isoa ja 2 pientä luokkatilaa 

 

YHTENÄISKOULU 

- esitettiin oppilaiden keskittämistä Yhtenäiskoululle 

o Lempyyn koulun oppilaat mahtuisivat heti 

o myöhemmin muut 

▪ vaihtoehtoisesti kaksi koulua, joista toisessa vuosiluokat 0-2 ja toisessa 3-9; 3-

vuotinen alkuopetus 

o väliaikaisena ratkaisuna lisätiloihin viipalekoulu 

o jos jää ylimääräisiä opettajia, ei irtisanota, vaan käytetään resurssiopettajina 

▪ konsulttiopettaja 

▪ jatkuva tarve myös sijaistamisessa 

- koettiin, että Yhtenäiskoulu on saanut aiheetonta negatiivista leimaa isona ja haasteellisena 

kouluna 

- säästötoimenpiteitä ei pidä kohdentaa:  

o valinnaisainevalikoiman supistaminen 

▪ opettajien opetusvelvollisuudet eivät täyty ilman valinnaisia 

o luokkakokojen kasvattaminen 

o henkilöstön lomauttaminen 

o materiaalihankinnoista karsiminen 

 

LUKIO 

- opiskelijamäärät ovat tasaisesti laskeneet 

o oppivelvollisuuden laajenemisen myötä tulleet edut saattavat jatkossakin ohjata 

enemmän hakeutujia Kuopioon 

o lukion markkinointiin satsattava 

▪ toivotaan myös kaupungin panostusta 

o lukio säilytettävä kaupungin imagon vuoksi 

- lukion mahdollinen siirto toiseen rakennukseen 

o nykyinen rakennus on suunniteltu lukiolle 



▪ asianmukaiset opetustilat esim. luonnontieteille ja yo-kirjoituksiin 

▪ hyppytunneille oma tila 

o huomioitava isojen oppilaiden tarvitsemat luokkahuoneet 

o TUVA tarvitsee yhden luokan 

o pienemmille oppilaille ei olisi piha-aluetta ja huoltotie vaarallinen 

▪ yläkoulun luokkia mieluimmin 

o huomioitava yhteisten opettajien kulkeminen rakennusten välillä 

o julkiset liikenneyhteydet 

o lukion vetovoimaisuus huomioitava 

o jos siirretään 

▪ ei Iisvedelle 

▪ vaihtoehdoksi esitettiin Futuria 

▪ vanha lukio paras vaihtoehto 

- etäyhteydellä toteutettua opetusta Rautalammin kanssa 

- lukion lakkauttaminen tarkoittaisi opettajien irtisanomista 

o suuri osa yhteisiä opettajia perusopetuksen kanssa, mutta tunnit eivät sillä puolella riitä 

 

YHTEENVETO 

- ymmärretään oppilasmäärän pieneneminen 

o hyväksytään rakenteellisten ratkaisujen tekeminen 

o merkitsee myös opettajien määrän pienenemistä 

o henkilöstöratkaisuissa toivotaan muutoksia hoidettavan luontaisen poistuman kautta 

- toivotaan hallittua muutoksen tekoa 

- toivotaan pitkäntähtäimen suunnitelmia 

o vaikuttavuus voi tulla vasta myöhemmin 

- asteittain ja vaiheittain tapahtuvat muutokset saivat paljon kannatusta 

o v.2023 siirretään kaikkien koulujen 5.-6.lk Yhtenäiskoululle 

▪ olemassa olevat reitit ja kyydit valmiiksi, selvitettävä mahtuuko 5.-6.lk oppilaat 

niihin  

o v.2025 lakkautetaan Lempyyn koulu / Lempyylle jää 0-2lk  

o v.2026-27 tarkastellaan erilaisia ratkaisumalleja 

▪ Iisvedelle 0-3lk 

▪ Sammalselälle 0-3lk tai yhdysluokkia 

▪ kaikkien koulujen yhdistäminen 

- varhaiskasvatuksen ratkaisujen huomioiminen kouluverkon suunnittelussa 

o voidaanko hyödyntää yhteisiä tiloja 

o kaikkien palvelujen keskittäminen olisi järkevin ratkaisu 

▪ 120 paikkainen päiväkoti; edellyttää uuden rakentamista 

▪ koulun läheisyys olisi etu 

 

5. TULEVAISUUDEN HAASTEITA JA KEHITTÄMISKOHTEITA 

 

- kaupungin markkinointi tärkeää 

o lapsiystävällinen kunta 

o lapsiystävälliset ratkaisut 

o palvelujen kehittäminen 

o positiivista asennetta 



o tonttikauppaa, työpaikkoja 

o vetovoimatekijät paremmin esiin 

o toimiva, tehokas kouluverkko houkuttelevana tekijänä 

- iltapäivätoiminta 

o toiminta-aikojen supistaminen 

▪ päättyminen klo 16 

▪ tarve klo 17 jälkeen vähäinen 

- erityisopetuksen toimintamallien kehittäminen 

o inkluusion toteuttaminen 

o pienryhmätoiminnan tarkastelu 

- yhteisopettajuuden kehittäminen 

- tvt-suunnitelma 

o henkilöstön koulutusta, osaamisen kehittämistä 

o tutoroinnin jatkuvuus 

o laitteistot ajantasalle ja tasapuolisesti kaikille 

- oppilashuolto 

o kuraattoritoiminta tällä hetkellä hyvä, hankerahoituksella toinen kuraattori 

o koulupsykologiin tarve olisi suurempi, myös jatkuvuus tärkeä 

o etäyhteyksien hyödyntämistä tulisi tarkastella 

- työhyvinvointiin panostaminen 

o työnohjaukseen satsaaminen voisikin tuoda säästöjä? 

o sijaisuuksien hoitaminen rasittamatta vakinaista henkilöstöä 

▪ ulkopuolisia sijaisia on vaikea saada 

▪ yhteinen sijaisbooli varhaiskasvatuksen ja koulujen kanssa 

▪ koko kaupungin yhteinen sijaisope vakinaisessa roolissa 

o lisää koulutusmäärärahoja oman aineen koulutuksiin 

- tilat 

o terveet ja turvalliset tilat oltava kaikilla 

o yläkoulun tilat kaipaavat päivittämistä, vähintäänkin pintaremonttia 

- vaihtoehtoisia säästökohteita 

o jäähalli 

▪ vuosittainen maksu koulutuspalveluilla 40.000e 

▪ Lempyy, Sammalselkä ja Iisvesi voivat luistella ulkojäillä 

• säästyisi myös kuljetuskustannuksia 

▪ Yhtenäiskoulullakin mahdollisuus ulkojäillä, mutta ajatusta ei kannateta 

▪ lukion urheiluvalmennus tarvitsee jäähallia 

▪ irtautuminen huono ratkaisu jäähallin kannalta 

o kuljetukset 

▪ klo 10 kuljetukset/jakotunnit pois 

▪ harkintaa erilliskuljetuksiin 

o UO- ja ET-opetus etäyhteydellä  

▪ Sammalselkä ja Iisvesi kannattavat ajatusta 

▪ säästöjä kuljetuksiin 

▪ helpottaisi aikatauluja, kun oppilaiden ei tarvitse vaihtaa koulua kesken päivän 

▪ tulee kuitenkin säilyä vuorovaikutteisena opetuksena 

o mistä ei säästetä 

▪ uimahallikäynnit 

▪ yläkoulun valinnaisaineet 



- päätöksenteko 

o huoli lomautuksista 

o huoli irtisanomisista 

o säästötoimenpiteiden vaikuttavuus näkyy vasta myöhemmin 

o panostaminen palveluihin täytyy kohdentaa sekä tähän päivään että tulevaan 

▪ lapset ja nuoret tarvitsevat työntekijöitä 

▪ ihmisten jaksamisesta tulee pitää huolta 

o läpinäkyvyyttä päätöksentekoon 

o pitkäntähtäimen suunnitelmallisuutta 

- palveluverkkoselvityksen osallistaminen 

o mukava, että osallistaminen toteutettiin nyt näin 

o koettiin, että tulimme kuulluksi 

o myös jatkossa henkilöstön osallistamista > muutoksia myös tulevaisuudessa 

 

 

 

Suonenjoella 11.4.2022 

Muistion laatija Anne Lahtivirta, koulutusjohtaja 

 

 


